
Zápis z rokovania MBK 25. septembra 2009 
 

 
Účasť: Vladimír Paulík, Martin Rak, Dušan Zajac, Tibor Šnajdár, Juraj Zaťko, 
Ospravedlnili sa: Ján Matlák, Peter Hašta, Tomáš Vaverčák 
 
 

1. Kontrola úloh. 
 

Podľa zápisu z predchádzajúceho rokovania uskutočnil predseda komisie.  
‐ Zostáva nesplnená úloha zverejniť na webe materiál z osádzania pevných istení – 
materiál je spracovaný, ostáva doplniť popisky k fotografiám (dodá Dušan Zajac) 
a spôsob zavesenia na web dotiahne predseda s Vladom Linekom. 
‐ Bol ukončený kurz inštruktorov horolezectva. Skúšobnú komisiu tvorili Dušan Zajac, 
Martin Rak a Vlado Paulík. Kvalifikáciu podmienečne získal Gabo Čmárik, k záverečnej 
práci ktorého boli zásadné výhrady. Opravenú prácu už dostali členovia skúšobnej 
komisie aj ďalší členovia MBK. Stanovisko členov komisie k udeleniu kvalifikácie – 
súhlasné (Dušan Zajac sa nevyjadril). Predseda komisie vyjadril určité výhrady voči 
spôsobu prezentovania nedostatkov frekventantov členom komisie Dušanom Zajacom, 
ktorý považuje nie vždy za korektný.  
‐ Seminár k osádzaniu pevných istení (z uznesenia VZ), navrhnutý na 9.‐11. októbra sa 
uskutoční až na jar 2010. Oblasť a termín budú spresnené. 
‐ Webový formulár k hláseniu úrazov bol Vladom Linekom zrealizovaný a je umiestnený 
na stránke. Spôsob spracovania zaznamenania údajov a ich sprostredkovanie členom 
komisie vyrieši predseda komisie. 
‐ Z webovej stránky bol stiahnutý systém vzdelávania, pretože v ňom nedopatrením 
ostala stará osnova kurzu inštruktorov skialpinizmu. Vzhľadom na nový jednotný systém 
vzdelávania v športe však prejde zásadnými úpravami aj náš vzdelávací systém a bude 
zverejnený až po ich realizácii. 
‐ Nový formát preukazov sa už používa. Nie je úplne totožný s formátom HŠ Encián, ale 
sú tam len nepodstatné rozdiely. Predseda prerokuje s výrobcom (Norom Švandom) 
použitie jemnejších farebných odtieňov. 
 
2. Reakreditácie vzdelávacích aktivít. 

 
Predseda informoval o platnosti nového jednotného systému vzdelávania v športe, na 

základe ktorého je potrebné zásadne prepracovať obsah vzdelávania kvalifikačných kurzov 
pridaním požadovaného počtu hodín teórie telesnej výchovy. Súčasne informoval o liste MŠ 
k potrebe reakreditácie vzdelávacích aktivít vyplývajúcej z platnosti zákona a vyhlášky MŠ. 
S potrebou reakreditovať vzdelávacie aktivity vyslovil súhlas aj VV SHS pri svojom rokovaní 
na Popradskom Plese.  

Ďalej sa komisia podrobne zaoberala obsahom a rozsahom všeobecnej časti vzdelávania 
podľa nového JVS a jej zapracovanie do obsahu vzdelávania. Diskusia bola zameraná na 
rôzne alternatívy riešenia vzniknutej situácie. Predseda komisie bude rokovať o možnostiach 
realizácie teoretickej časti vzdelávania prostredníctvom NŠC, Juraj Zaťko preverí alternatívu 
využiť kapacity FTVŠ. Predseda komisie uviedol alternatívu zabezpečiť túto časť vzdelávania 
kvalifikovanými telovýchovnými odborníkmi z radov členov spolku. Toto riešenie však by 



však bolo organizačne veľmi komplikované, pričom nie je úplne jasné ani to, akú kvalifikáciu 
majú mať lektori všeobecnej časti vzdelávania. Rovnako sporné je riešenie požiadavky, že 
v špeciálnej časti môže vzdelávanie viesť odborník s kvalifikáciou o jeden stupeň vyššou. 
Sporné body výkladu nariadenia k realizácii JVS prerokuje predseda komisie na MŠ a v NŠC. 
O výsledku rokovaní bude informovať členov komisie.  

V diskusii komisia dospela k stanovisku, že zaradenie teoretickej časti vzdelávania značne 
skomplikuje výcvik kvalifikovaných odborníkov nielen z hľadiska finančného, ale aj z pohľadu 
neúmerného predĺženia doby absolvovania kurzu. Z organizačného i ekonomického hľadiska 
bude vhodné, ak to bude nevyhnutné, realizovať teoretickú časť vzdelávania spoločne pre 
všetky kvalifikácie, pričom osnova vzdelávania bude koncipovaná vo vzájomnej nadväznosti 
pre jednotlivé stupne vzdelávacích aktivít. V podmienkach SHS by cvičiteľ lezenia na umelých 
stenách spĺňal kritéria najnižšieho prvého stupňa vzdelávania, cvičiteľ skalného lezenie 
kritériá druhého stupňa a inštruktori horolezectva a skialpinizmu kritériá tretieho stupňa. 
Lektori pre vzdelávanie tretieho kvalifikačného stupňa budú na návrh metodicko‐
bezpečnostnej komisie menovaní VV SHS. Získanie obnovenie kvalifikácie lektora bude 
podmienené účasťou na metodických seminároch organizovaných MBK.  

Spôsob realizácie všeobecnej teoretickej časti bude spresnený na základ rokovaní 
predsedu s kompetentnými organizáciami. 

Ďalej sa komisia zaoberala potrebou úprav obsahu špeciálnej časti vzdelávacích aktivít. 
Súhlasila s návrhom realizovať lavínový kurz spoločne pre inštruktorov skialpinizmu aj 
inštruktorov horolezectva, čím sa vyrovná úroveň pripravenosti oboch inštruktorských 
kvalifikácií. Ďalej súhlasila s návrhom predsedu komisie vypustiť z osnovy lavínového kurzu 
jeden deň zameraný na preskúšanie. V súvislosti s tým, predseda komisie informoval 
o ponuke ČHS v tejto oblasti, o nominovaní Petra Haštu na lavínový výcvik na ľadovci Stubai 
na základe ponuky ČHS a tiež o finančnej požiadavke člena strediska lavínovej prevencie Jana 
Peťa na vedenie lavínového kurzu. 

V obsahu kurzu inštruktorov skialpinizmu je potrebné zosúladiť počty hodín častí kurzov 
s počtom dní. S predkladateľom osnovy Stanom Melekom prerokuje úpravy predseda 
komisie. 

Do obsahu kurzu inštruktorov horolezectva je potrebné doplniť lavínový kurz a pripraviť 
časový harmonogram kurzu. Ďalej je potrebné prepracovať obsah skúšobných testov, 
prispôsobiť ho osnove vzdelávania tak, aby prevažovali otázky odborného a metodického 
charakteru.  

Obsah kurzu cvičiteľov skalného lezenia je potrebné zreálniť vzhľadom k skúsenostiam z 
 priebehu tohtoročného kurzu. Rovnako je potrebné spracovať časový plán kurzu tak, aby 
zodpovedal požiadavkám na druhý stupeň vzdelávania podľa JVS. V diskusii komisia dospela 
k názoru rozšíriť kurz o jeden deň vstupných skúšok a kurz rozdeliť na dve časti. Pre oba 
kurzy pripraví návrh obsahu vzdelávania predseda komisie. 

Kurz cvičiteľov lezenia na umelých stenách je potrebné doplniť v špeciálnej časti tak, aby 
zodpovedal požiadavkám na prvý stupeň vzdelávania podľa JVS. Návrh pripravia Martin Rak 
a Dušan Zajac. 

Predseda komisie vyslovil požiadavku, aby obsah a rozsah odborných prednášok 
v špeciálnej časti vzdelávacích kurzov zodpovedal požadovanej vstupnej úrovni poznatkov 
frekventantov. Ich eventuálne nedostatky musia byť vzaté do úvahy už pri výbere 
frekventantov na kurz a nie je možné nahrádzať ich neúmerným navŕšením obsahu 
prednášok. 

 



3. Štruktúra a termíny horolezeckých kurzov 
 

Komisia prerokovala návrh štruktúry kurzov na rok 2010. Konkrétne termíny kurzov 
pripraví predseda komisie.  

 
‐ základný zimný horolezecký kurz – chata pri Zelenom Plese 
‐ seminár inštruktorov horolezectva –zimná časť (spoločne so základným kurzom) 
‐ základný skialpinistický kurz – Žiarska dolina 
‐ lavínový kurz pre inštruktorov skialpinizmu a inštruktorov horolezectva 
‐ skialpinistický kurz pre pokročilých – Nízke Tatry 
‐ 1. časť kurzu inštruktorov skialpinizmu – Nízke Tatry 
‐ skialpinistický prechod časti hrebeňa Nízkych Tatier  
‐ kurz lezenia na skalách – Jelenec 
‐ kurz lezenia na skalách – iná lokalita (Manín, Kaľamárka) 
‐ vstupný prijímací deň pre kurz cvičiteľov skalného lezenia 
‐ kurz cvičiteľov skalného lezenia 1. časť (4 dni) 
‐ kurz cvičiteľov skalného lezenia 2. časť (3 dni) 
‐ seminár lektorov horolezeckých škôl SHS – Jelenec  
‐ základný kurz na ľadovci – Oberwalderhűtte 
‐ seminár inštruktorov horolezectva na ľadovci – Oberwalderhűtte (spoločne) 
‐ základný letný horolezecký kurz, júl – chata pri Zelenom Plese 
‐ letný horolezecký kurz pre pokročilých – Vysoké Tatry 
‐ základný letný horolezecký kurz, august – chata pri Zelenom Plese 
‐ kurz inštruktorov horolezectva, letná časť – chata pri Zelenom Plese 
‐ seminár inštruktorov horolezectva, letná časť, august – chata pri Zelenom Plese 
‐ kurz lezenia na skalách – termín a oblasť podľa dohody pre skupiny od 8 do 16 
záujemcov 
‐ individuálne lezecké podujatia na skalách  
‐ individuálne lezecké podujatia v horách 
 
4. Inovácia aktivít a zabezpečenie činnosti horolezeckej školy  

 
Predseda komisie predložil návrh rozšírenia aktivít horolezeckej školy o podujatia viac 

komerčného charakteru pre ucelené skupiny záujemcov s obsahom podľa požiadavky, resp. 
na základe vzájomnej dohody bez preferencie vzdelávacej zložky podujatia. Záujem 
o spoluprácu v tomto smere prejavil už v predchádzajúcom roku Actionland, ktorý pre 
svojich klientov chce sprostredkovávať ponuku aktivít horolezeckej školy. Po prerokovaní 
podrobností oboznámi predseda s výsledkom rokovania členov komisie a VV. 

Po spracovaní nového obsahu vzdelávacích aktivít a obnove akreditácií, by horolezecká 
škola mohla rozšíriť ponuku kvalifikačných kurzov aj mimo členskú základňu spolku, resp. 
horolezeckých federácií. O využitie odborných kapacít horolezeckej školy je v tejto oblasti 
záujem.  

Na rokovaní VV predložil predseda komisie predbežný návrh na zabezpečenie 
materiálneho vybavenia horolezeckej školy prostredníctvom spolupráce s firmou Northland 
prerokovaný na seminári inštruktorov s Jurajom Hreusom. V návrhu ide o materiál v celkovej 
sume cca 1100 € vo veľkoobchodných cenách. Polovicu zo sumy uhradí firma ako reciprocitu 
za reklamné služby  na www stránke spolku, v časopise Jamesák a vo výcvikových priestoroch 



školy na Zelenom Plese. VV návrh odobril. Podrobnosti realizácie pripraví predseda spolu so 
sekretariátom spolku a Jurajom Hreusom.  

V súvislosti s riešením ohodnotenia práce inštruktorov na kurzoch pri zvážení 
nevyhnutnosti využívania vlastného materiálu počas kurzov komisia navrhuje zvýšenie 
honoráru inštruktorov pri metodických kurzoch na 40 € a pri základných kurzoch 30 € za deň.  

 
5. Informácia zo seminára lektorov horolezeckých škôl 

 
Predseda podľa zápisu zo seminára informoval o priebehu a záveroch uvedeného 

seminára. V zaslanom zápise chýbala zmienka o otázkach poskytovania zliav inštruktorom na 
chatách. Na rokovaní výkonného výberu bola táto požiadavka prerokovaná a VV konštatoval, 
že je to výlučne otázka rozhodnutia príslušného majiteľa, resp. nájomcu chaty.  

Počas seminára boli odistené niektoré cesty lezené v rámci kurzov. Tri štandy v ceste 
Fehér – Lehotský na Kozí štít boli opravené, bol pridaný štand v Čepelovej ceste na Východnú 
Žeruchovú vežu na konci platne, osadený štand  v prvej dĺžke na Puškášovom pilieri 
Východnej Žeruchovej veže. 

V súvislosti s podnetmi zo seminára sa diskutovalo o požiadavke zaradenia podmienky 
absolvovania kurzu lezenia na sklách pre účasť na základnom horolezeckom kurze v horách. 
Ďalej zo seminára vyplynulo rozdelenie základných skialpinistických kurzov do troch 
kategórií. Pre začiatočníkov, pre pokročilých a kurz pre vyspelých skialpinistov. Špecifikáciu 
podmienok pre prijatie do kurzu pripraví predseda v spolupráci s lektormi skialpinizmu.  

 
6. Rôzne 

 
‐ v anglickom texte na preukaze opraviť „addres“ na „address“; 
‐ v ceste Puškášov pilier na Východnú Žeruchovu vežu je treba zalepiť dieru v platni 
nad štandom pred kľúčovou dĺžkou a pridať štand na konci rampy pre zabezpečenie 
prípadného ústupu a potreby metodického výcviku. 


